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I. Elnökségi ülés 
 

Több hónap kényszerű szünet után, június 24-én „élőben” is tanácskoztak az elnökség 
tagjai. Az ülés elején a tagok a veszélyhelyzetben hozott intézkedések helyi és egyedi 
variációinak megvalósulásáról cseréltek tapasztalatot. Úgy látták, hogy az utasítások, elvárások 
között nagy különbségek voltak, továbbá felhívták a figyelmet az intézkedések különböző 
értelmezésekre lehetőséget adó megfogalmazására is. Ezek közül néhány, mint a beléptetés, a 
kijáratok lezárása, a betegirányítás egyes módjai aggályosnak minősültek több, például 
tűzvédelmi szempontból. 

 
A legutóbbi személyes részvétellel zajló elnökségi ülés óta eltelt időszak eseményeit Süle 

András foglalta össze. Gondoltuk volna március 11-én, hogy mi áll előttünk? – tette fel a 
kérdést. „Furcsa és nem ritkán kafkai szituációk követték egymást”– folytatta. „A dobozkorlát 
kifejezést sem ismertük volna meg egészen addig, amíg a legnagyobb gyógyszer-
nagykereskedő nem vezette azt be a szakmai köztudatba. Már-már harctéri körülmények között 
állítottunk elő fertőtlenítőszert és más gyógyszereket.” Az elnök is szóvá tette az eltérő 
módokon értelmezhető tartalmú utasításokat és a szokatlanul rövid határidőket, melyek a 
járványügyi veszélyhelyzet szakmai terheit adminisztratív oldalról fokozták. A járvány 
lehetséges további hullámai nyugtalanítóak, ám jelenleg nehezen megítélhetőek a lehetséges 
forgatókönyvek valószínűségei – emelte ki.  

 
A veszélyhelyzet ideje alatt szakmai rendezvények sora maradt el, így például az EAHP 

éves kongresszusa, ami a szervezetet létét fenyegető anyagi károkkal járt. De elmaradt az 
MGYT áprilisi CPhH konferenciája, a kamara zalakarosi Vándorgyűlése, küldöttgyűlése és 
saját közgyűlésünk is. Egy kisebb részük átkerült az on-line térbe, de ezek hatékonyságáról jó 
és rossz tapasztalatok egyaránt vannak - tájékoztatott az elnök. 
 

Júniusi tájékoztatónkban már beszámoltunk a TEÉ döntéséről, amellyel a testület 
módosította az EGIS díjak odaítélésének szabályozását. Az elnök szerint részleges 
eredmény született: az asszisztensi díjra felterjesztetett jelölteknek egy rövid pályamunkát kell 
írnia, amelyet a területi elnökség küld tovább; a pályázatokat pontozzák; ezek versenyeznek. 
Nem változott azonban a felterjesztésre jogosultak köre.  
 

Ugyancsak beszámoltunk Süle Andrásnak Balogh Zoltánnal, a Magyar Egészségügyi 
Szakdolgozói Kamara vezetőjének a kórházi asszisztensek szabadon választható, 
pontszerző képzéseinek közös szervezéséről folytatott megbeszéléséről. Az elnök most 
azzal egészítette ki a témát, hogy a megbeszélés során kitértek az asszisztens- és 
szakasszisztens-képzések harmadik lehetséges lépcsővel történő kiegészítésére, ami a más 
egészségügyi területeken már jól működő licenszvizsgák formájában valósulhatna meg. 
Természetesen nem cél, hogy „összecsússzon” a gyógyszerészi és szakdolgozói képzettség, 
hanem az, hogy az asszisztenseket jobban és testreszabottabban felkészíthessék a kórházi 
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gyakorlatra. A licenszvizsga-rendszer elképzelését Hankó Zoltán elnök is támogatja, amihez 
a szakmai tartalom kamarai gondozását kell biztosítanunk. A megbeszélésen Balogh Zoltán 
felvetette, hogy az ápolóképzésben és a már praktizálók számára is lehetne hasonló 
együttműködésben lehetőséget biztosítani. Az oktatási bizottság a témában már felvette a 
kapcsolatot a MESZK megbízottjával, Rózsa Melindával a konkrét terv elkészítésére. 
Elhangzott, hogy a PTE Gyógyszerésztudományi Kar szervezésében jelentkező „Pécsi Kórházi 
Hétvége” rendezvény lehet az egyik első, szakdolgozók számára is akkreditált, kórházi 
gyógyszerészeti tematikájú pontszerző képzés. 
 

A képzéshez kapcsolódott az a két megbeszélés is, melyek témája a gyógyszerészképzésnek 
– az orvosképzéssel párhuzamosan futó – reformja volt. Az egyeztetéseken Hankó Zoltán, Süle 
András, a Semmelweis Egyetem rektorhelyettese, a Gyógyszerésztudományi Kar dékánja és az 
egyetem érintett oktatói vettek részt. Megállapították, hogy az orvosképzésben már jelentősen 
bővült a gyakorlati órák aránya. Merkely Béla rektor koncepciója szerint hasonló irányú, 
a valós munkaerő-piaci gyakorlatot és elvárásokat jobban tükröző elmozdulás a cél a 
gyógyszerész-képzésben is. A reform váratlan gyorsasággal ment végbe – tájékoztatott az 
elnök -, idén ősszel már az új curriculum lesz érvényben. Az új tantervben már kötelező 
tantárgyként szerepel a klinikai gyógyszerészet, melynek oktatását a Semmelweis Egyetem 
és a Péterfy Kórház gyógyszerészei és orvosai vállalták. A képzés angol és német nyelven is 
folyik majd a magyar mellett.  
 

A Covid-19 járvány következtében az irányító szervezetek egyre több jelentést, 
adatszolgáltatást kértek a gyógyszerészektől – folytatta beszámolóját az elnök – miközben a 
készletezés, a hatóanyaglisták, a szerződéskötési, beszerzési előírások, kívánalmak tisztázására, 
értelmezésére sok időt kellett fordítani. A szerződéskötésekre vonatkozó részleges tilalom 
értelmezése még hatósági és fenntartói oldalról is sok fejtörést okozott. Az indikáción túli 
gyógyszeralkalmazás jelentésekhez az adatok legyenek készenlétben – hangzott el a tanács, 
hiszen ezeket utólag jelenteni szükséges az OGYÉI-nek. Hogy ez kinek a feladata, az sem 
egyértelmű, nincs egységes gyakorlat, ugyanakkor az elnökség egyöntetű véleménye az, hogy 
a kórházi gyógyszerészeknek vezető és koordinatív szerepet kell vállalniuk téren. Ehhez ad 
segítséget az a táblázat, amelyet Merczel Sára készített, és amelyet Kovács Ildikó is áttekint 
jogi szempontból. Hogy szükség esetén rendelkezésre álljon, a táblázatot kiküldik a kórházi 
főgyógyszerészeknek.  
 

Az elnök az előző hetek kedvezőtlen eseményeinek ismertetésével folytatta. Mint 
ismeretes, a kamara erőfeszítései ellenére is meg kell fizetni a különadót az érintett 
közforgalmú patikáknak a tevékenység kiskereskedelmi besorolása miatt, továbbá a TAJ-
szám „bemondásán” alapuló gyógyszerkiváltás is érvényben maradt. Újabb 
hidegzuhanyként érte hivatásunkat, hogy az egészségügyben dolgozóknak ígért egyszeri, 
bruttó 500.000 forintos juttatást a közforgalomban dolgozó kollégáink nem kaphatják 
meg. A döntések indoklása ejtette talán a legfájóbb sebeket az intézkedések kapcsán. A 
KKTSZ nevében kezdeményeztük egy szolidaritásunkat és egyet nem értésünket kifejező 
nyilatkozat kiadását, ám a Területi Elnökök Értekezlete ezt nem tartotta időszerűnek. 
Helyette a TEÉ fogadott el egy közleményt. 
(https://www.mgyk.hu/admin/data/file/20200618/tee-nyil.pdf) 

 
A beszámolót követő megbeszélésen szóba került a gyógyszerészi társadalom egysége és 

a kommunikáció is. Többen vélekedtek úgy, hogy a kiállás erkölcsi kötelesség lett volna, 
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mások pedig az egység fenntartásáért tett erőfeszítéseink eredményét hiányolták. Elhangzott az 
is, hogy a fragmentáltság (akár kommunikációs fronton is) nem hatékony. 
 

A munkabizottságok beszámolóját Kovács Ildikó kezdte a jogi témákkal. Elmondta, 
hogy a közigazgatási egyeztetésre kapott anyagokat, az átmeneti szabályozást köröztette, ennek 
alapján véleményezte, köztük a szakmai kollégiumok szabályozására tett javaslatot. Az 
eredeti tervek szerint az új felállásban a testület július 1-től működhet. A KKTSZ szerint az öt 
főre csökkentett létszám akadályozhatja a hatékony és érdemi működést, ezért - az egyes 
szakterületek specialitása miatt - hét főt tartana indokoltnak. A könnyített receptkiváltás 
fennmarad, vagyis a beteg taj-számának megadása mellett a kiváltó személyazonosságának 
hitelt érdemlő igazolására van szükség. Kovács Ildikó elmondta, hogy a készenléti helyzetre 
vonatkozó szabályozás lényegében nem sokat változtat a veszélyhelyzeti előírásokon, az 
operatív törzs készenlétben marad. A járványügyi készültség és egészségügyi válsághelyzetre 
vonatkozó szabályozást körlevélben ismertette, értelmezte. (A körlevél alább olvasható.) 

 
A finanszírozási kérdőív státuszát Hümpfner Rózsa ismertette. Eszerint augusztus 24-én 
küldik ki őket szeptember 7-i határidővel. 
 
Merczel Sára az oktatási munkabizottság tevékenységét ismertetve elmondta, hogy az 
elmúlt hónapokban folyamatosan monitorozták az online-konferenciákat. Arról nem 
kaptak visszajelzést, hogy mennyien éltek az összefoglalóban ajánlott lehetőségekkel. A 
megnyitások számát Pongrácz Gábor hivatalvezető kikutatja. (Lista: 
https://www.mgyk.hu/covid-19-online-konferenciak-2020-aprilis-30-8211;-majus-12.html) 
 
Richter Katalin a saját honlap kezdeményeit ismertette. Az EAHP kórházi-klinikai 
gyógyszerészetet ismertető videóját megkaptuk; annak szövegét lefordítottuk, a feliratozást a 
szervezet vállalta magára – mondta el. A kórházi gyógyszerészet definíciójának fordítása is 
elkészült. A tervek szerint a „mit teszünk a betegekért?”-blokkban a gyógyszerelési hibák 
kiszűréséről is lesz egy tájékoztató. Emellett esetbemutatásos videók is felkerülnek a 
honlapra, amelyeket csoportos, pontszerző oktatásban is lehet majd használni – tette hozzá. 
 
Tátrai Tibor a „Premier est” programjának ismertetésével kezdte tájékoztatóját: az est a 
génterápia orvosi, gyógyszerészi kihívásainak témája köré szerveződik - adta tudtul 
(https://www.mgyk.hu/admin/data/file/20200612/premierest.pdf). A csereprogramot 
feldolgozó kérdőívet már kiküldték, a feldolgozás eredményeit a köztestületi napokon 
lehetne ismertetni - javasolta. A pécsi kórházi kirándulás időpontja eltolódik – jelentette be. A 
Börzéről Szabó Alexandra ad majd a következő elnökségi ülésen tájékoztatást – jelezte. 
Tolna megye valóban a közösségépítő munka nehéz terepe, de egy szekszárdi gimnázium 
nyitott a hivatást népszerűsítő kezdeményezésre – zárta beszámolóját.  
 
Koncz Mária elmondta, hogy az első regionális fórum megrendezése szervezeti 
bizonytalanságok miatt egyelőre tolódik; jelenleg az időpont-egyeztetés folyik. Ismertette a 
járványhelyzetben elindított Facebook-kampányt, amely – a kellő támogatás hiányában – 
kifulladt, csak részleges eredményt hozhatott. Az MGYK és a KKTSZ kommunikációs 
pozícióiról szólva úgy látta, hogy a kamara egyszeri juttatással kapcsolatos információcseréje 
nem volt meggyőző. Amellett érvelt, hogy a kiállás egyrészt erkölcsi kötelesség, másrészt 
kapcsolatjavító lépés lett volna. Sajnálta, hogy ezt az alkalmat nem sikerült kihasználni. A 
veszélyhelyzet idején a KKTSZ elnökével, a kommunikációs feladatok megoldása 
érdekében rendszeres megbeszéléseket tartottak. Ezek eredményeként születtek meg a havi 
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tájékoztatók - a gyógyszerészek számára minden fontos történést, információt tartalmazó, 
áttekinthető és viszonylag rövid formában. 
Süle András – hozzászólva a témához - Roberto Frontinitől, az EAHP korábbi elnökétől 
idézett. Ebben Frontini arra utal, hogy bizonyos szervezeti pozíciókat nem feltétlenül kiváló 
gyógyszerészekkel, hanem más szakmák, hivatások kiváló képviselőivel kell betölteni. A más 
nézőpontok beemelése a munkába számos előnnyel jár, és ki kell használni az éppen adódó 
lehetőségeket – jelentette ki. 
 
Becskeházi-Tar András azzal indította beszámolóját, hogy a minőségügy a „valóság 
leképezése, a dolgokat helyükre rakó műfaj”. Az elmúlt időszakban – véleménye szerint – 
éppen erre lett volna szükség a betegbiztonság érdekében, de ehelyett a minőségügy „hátra 
sorolódott”. Ismertette a veszélyhelyzeti útmutató elkészítésének viharos történetét. A 
munkacsoport vezetője szükségesnek tartotta, hogy a Covid-19- és egyéb járványhelyzetre 
legyen egy általánosan használható, egységes cselekvési terv. Az állapotfelmérés után 
határozzák meg, hogy kinek mi a dolga, milyen magatartást kell tanúsítania, és milyen 
erőforrásokat lehet a védekezésbe bevonni. Fontosnak tartotta a gyógyszerészi 
kompetenciák rögzítését, mivel ezen a területen tapasztalható „némi” zűrzavar. Hantos 
Mónika hozzátette, hogy külföldön ez egy jól definiált terület, és jelezte, hogy példákat keres 
felhasználásra. Süle András ehhez hozzátette, hogy ha lépcsőzetes bevezetés nélkül lennének 
rögzítve minimumfeltételek és kompetenciák, akkor – a képzési rendszer kimenetei 
kapacitását tekintve – nem lenne elegendő (kórházi) gyógyszerész Magyarországon, még jó 
pár év múlva sem.  
 
A beszámolók után Pongrácz Gábor hivatalvezető adott tájékoztatást a választói gyűléshez és 
az országos küldött-közgyűléshez kapcsolódó feladatokról. Elmondta, hogy a már 
megválasztott, huszonöt területi küldöttet ismételten össze kell hívni, hogy közülük négyen, a 
még betöltetlen országos küldötti helyeken az országos fórum munkájában részt vegyenek. Az 
elnökség egyhangú határozata alapján a KKTSZ választói gyűlése szeptember 2-án lesz. A 
hivatalvezető ismertette a tagdíjak befizetésének állását, majd felkérte a tagokat arra, hogy 
kitüntetési javaslataikat az augusztus 1-i elnökségi ülésre küldjék el.  
 
 

II. MGYK elnökségi ülés 
 

MGYK elnökségi ülés (június 11.): Dr. Hankó Zoltán beszámolt arról, hogy dr. Greskovits 
Dáviddal, a Meditop elnökével és dr. Ács Zoltánnal, a Meditop ügyvezetőjével megbeszélést 
folytatott egy időseknek szánt immunerősítő összetételről. A koronavírus-járvány kapcsán 
ugyanis az Operatív Törzs felvetette, hogy az állam a 65 éven felüli polgárai számára 
immunerősítő készítményeket biztosítana.  
A Patikanap országos megnyitójának tervezett helyszínét, az érdi Forrás gyógyszertárat 
dr. Hankó Zoltán, Fári István, dr. Nagy Vilmos Pest megyei elnök, Vidáné dr. Puszta Ildikó 
Pest megyei alelnök és dr. Horváth-Sziklai Attila tekintette meg. Mivel a korábbi időpont 
túlzsúfolt, a Patikanapot szeptember 23-án tartják meg – tájékoztatott dr. Hankó Zoltán. 
Az elnökség meghallgatta az elnök kiskereskedelmi különadóval, a TAJ-szám bemondására 
alapozott gyógyszerkiváltással, az egészségügyi dolgozók egyszeri juttatásával és a 2021-es 
költségvetéssel kapcsolatos beszámolóját, és külön is foglalkozott az az EMMI vezetői és a 
Kamara elnöke között kirobbant vitával. Az egészségügyi dolgozók egyszeri juttatásával 
kapcsolatos döntés, de még inkább annak minisztériumi kommunikációja nagyon sok 
gyógyszerészt megsértett – mondta el az elnök. A vita a minisztérium és a Kamara között már 



5 

nem is a juttatásról, hanem a gyógyszerészek kormányzati megítéléséről szól. Elmondta: 
ezentúl is megvédi a gyógyszerészek becsületét, de keresi azokat a lehetőségeket, amelyek a 
kormány és a Kamara közötti tízéves együttműködés tapasztalatai alapján eredményesek 
lehetnek. (A történteket a TEÉ is megvitatta.) 
Az elnökség jóváhagyta, hogy a várhatóan szeptemberben megtartható küldöttközgyűléstől 
függetlenül szervezett Gyógyszerész Köztestületi Napokra vidéken kerüljön majd sor. 
 
A Területi Elnökök Értekezlete június 18-án tartotta rendkívüli tanácskozását. Ezen 
közleményt adtak ki, válaszul a kormányzati lépésekre és nyilatkozatokra. A nyilatkozat itt 
olvasható: https://www.mgyk.hu/admin/data/file/20200618/tee-nyil.pdf  
 
 

III. Hírek röviden 
 

Június 30-án tartották az első, „A Nemzetközi Kórházi Gyógyszerészet a COVID ellen” 
címet viselő virtuális konferenciát. A Spanyol Kórházi Gyógyszerészeti Társaság (SEFH) 
gondozásában életre hívott szeminárium során a kórházi és klinikai gyógyszerészet válaszait és 
szerepvállalását tekintették át a pandémia origójából. A felkért előadók Dominique Jordan 
(elnök, FIP), Douglas J. Scheckelhoff (alelnök, ASHP) és Süle András voltak. A rövid plenáris 
előadásokat kerekasztal-beszélgetés követte, ahol az evidenciákon alapuló orvoslás 
problematikája, a minőségügyi szemlélet veszélyhelyzeti változásai, valamint a világjárvány 
nyomán kialakult gyógyszerhiányok kérdésköre állt a középpontban. 
 
 

Premier est  
 

A Magyar Gyógyszerészi Kamara Kórházi - Klinikai Területi Szervezete negyedik 
alkalommal szervezte meg június utolsó péntekén közös szakmai rendezvényét. 
Az est házigazdái ezúttal is dr. Tátrai Tibor, az MGYK – KKTSZ elnökségi tagja és Fazekas 
Péter, a Premier G Med termékigazgatója voltak. Köszöntőjük után ezúttal, egy a klasszikus 
prezentációktól eltérő előadássorozaton vehettek részt az érdeklődők. Az esemény témája 
„Járatlan utakon az első öt sikeres magyarországi génterápiás kezelés megvalósításáért” 
címet kapta. Napjainkban a médiában is megjelent kérdéskört négy különböző területről 
érkezett előadó tapasztalatai alapján ismerhettük meg. 
Orvos előadóink dr. Mikos Borbála, a Bethesda Gyermekkórház orvosigazgató asszonya és dr. 
Gergely Anita főorvos asszony, a Bethesda Gyermekkórház SMA munkacsoportjának vezetője 
voltak. Előadásukban kitértek a spinális izomatrófia (SMA) kórtörténetére, a kezelési 
nehézségeire és a Magyarországon jelenleg génterápiával kezelt gyermekek eredményeire. 
Az előadássorozatot dr. Hantos Mónika, a Bethesda Gyermekkórház főgyógyszerésze folytatta, 
megosztva a hallgatósággal a téma gyógyszerészi vonatkozásait a 700 millió forintos 
Zelgensma gyógyszerkészítmény beszerzési és előkészítési nehézségeivel kapcsolatban. 
A társadalmi összefogásnak köszönhetően sikerült összegyűjteni a pénzt a hihetetlen drága 
gyógyszerkészítményre. A pénz összegyűjtése viszont még korántsem jelentette a kezelés 
elindításának lehetőségét. A beszerzési és engedélyeztetési eljárás dr. Vas Tamást, az ExCEEd 
Orphan képviselőjét és Ballai Orsolyát, a Hungaropharma beszerzési igazgatóját is próbára 
tette. Előadásukban ezzel kapcsolatos tapasztalataikat osztották meg. A négy szakmai terület 
példaértékű összefogása eredményeképpen valósulhat meg ma Magyarországon ezeknek a 
súlyos, eddig gyógyíthatatlan gyerekeknek a kezelése. 
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A szakmai programot követően, immáron hagyományosnak mondható önköltséges borkóstoló 
következett Fiederman Szabolcs vezetésével. A finom borok mellett a házigazdák 
grillvacsorával várták az ötven érdeklődőt. 
Az este remek hangulatban telt. A Premier est részvevőinek száma évről-évre növekszik, amit 
a magas színvonalú szakmai tartalom és a szociális kapcsolatépítés lehetősége teremt. Egy 
hasonlóan sikeres rendezvény reményében várjuk az érdeklődő kollégákat jövő június utolsó 
péntekén is. 
A képekkel kiegészített beszámoló itt olvasható: https://www.mgyk.hu/a-iv-premier-
estrol.html  
 
(dr. Szabó Alexandra) 
 

Interjú 
 

Roberto Frontinivel, az EAHP (Kórházi Gyógyszerészek Európai Szervezete) volt 
vezetőjével készült interjú életútjáról, az EAHP professzionális szervezetté alakításáról és a 
kórházi gyógyszerészet elismertetésének és fejlesztésének történetéről. A beszélgetés a 
Gyógyszerészet folyóirat júliusi számában olvasható. 
 
 

Jogtár 
 

Dr. Kovács Ildikó összefoglalta a veszélyhelyzet megszüntetésével életbe lépő 
jogszabály-változásokat: 
 
Jelenleg járványügyi készültség és egészségügyi válsághelyzet időszaka van, ami 2020.06.18-
2020.12.18-ig tart, mely fenntartásának szükségességét a kormány 3 havonta felülvizsgálja. Az 
Eütv. módosítása rögzíti, hogy a kormányrendelet legfeljebb hat hónapig maradhat hatályban, 
kivéve, ha a kormány a hatályát meghosszabbítja. Erre akkor kerülhet sor, ha az egészségügyi 
válsághelyzet elrendelésének a feltételei a meghosszabbítás időpontjában fennállnak, a 
meghosszabbításáról a kormány az Országgyűlés egészségüggyel foglalkozó állandó 
bizottságának beszámol. Tulajdonképpen a válsághelyzeti kormányrendelet a veszélyhelyzet 
idején a gyakorlatban megvalósuló eljárásokat, hatósági, miniszteri utasítások egy részét 
jogszabályi szintre emeli. 
 
Gyógyszerészeti tárgyúak:  

- az indikáción túli gyógyszerrendelésről, mely a veszélyhelyzeti szabályokhoz 
hasonlóan, megengedőbb e tárgyban, elegendő bizonyos esetben a bejelentés a szakorvos 
részéről az OGYÉI-hoz, nem kell megvárni az engedélyt,  

- az engedélyezés előtti gyógyszeralkalmazás szintén a volt veszélyhelyzeti, különleges 
jogrendi szabályozáshoz hasonlóan, most az egészségügyi válsághelyzetben, a 
járványügyi készültség alatt is könnyíti ezt a gyógyszeralkalmazást. 

 
Az egészségügyi készlet állagának megóvása érdekében szükséges intézkedésekről szóló 
287/2020. (VI. 17.) Korm. rendelet 

- amely rögzíti, hogy a járványügyi készültséggel elrendelt egészségügyi válsághelyzetben 
fokozott figyelemmel kell gondoskodni a járvány elleni védekezés érdekében a 
szükséges, költségvetési forrásból beszerzett egészségügyi felszerelések, berendezések, 
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gyógyszerkészletek és fertőtlenítőszerek (a továbbiakban együtt: egészségügyi készlet) 
megóvásáról;  

- melynek keretében jogszabályi (kormányrendeleti szinten) rögzíti a kórházparancsok 
intézményét. 
 

Új jogszabály: 
 

- A 283/2020. (VI. 17.) Korm. rendelet a járványügyi készültség bevezetéséről, amellyel 
az egészségügyi válsághelyzet is elrendelésre került, valamint 

- A 285/2020. (VI. 17.) Korm. rendelet a járványügyi készültségi időszak védelmi 
intézkedéseiről, ami zenés, táncos rendezvényekről és a maszkviselés szabályairól is szól, 
valamint 

- A 286/2020. (VI. 17.) Korm. rendelet a járványügyi készültség során működő Operatív 
Törzs feladatairól - de az Eütv. részletesen meghatározza a törvényben kiemelt feladatait, 
hatásköreit, valamint azt is, hogy munkaszervezetként ügyeleti központot működtet, ami 
rögzíti, hogy az Operatív Törzs egészségügyi válsághelyzet kihirdetése esetén is 
működik, ami Koronavírus-járvány Elleni Védekezésért Felelős Operatív Törzs 
felállításáról szóló 1012/2020. (I. 31.) Korm. határozattal létrehozott Koronavírus-
járvány Elleni Védekezésért Felelős Operatív Törzs jogutódja. 
 
 

A mai napon felkerült a honlapra a gyógyszer-expediálás változó szabályaira vonatkozó 
kamarai tájékoztató, mely az alábbi linken érhető el: 
https://www.mgyk.hu/admin/data/file/20200701/expedia-la-s.pdf  
 
 
Budapest, 2020. július 1. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Az MGYK-KKTSZ kiadványa 
Felelős kiadó: Dr. Süle András 
Szerkesztő: Dr. Koncz Mária 


